
 

جنگل های گیلان در آتش
سرپرست اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری گیلان از آتش 
گرفتن ۶ هزار مترمربع جنگل های استان در شهرستان های 
آستارا و رودسر خبر داد. مازیار رضوی گفت: در پی وزش باد گرم 
از اواخر دیشب در گیلان، ۵ هزار متر مربع از جنگل های دست 
کاشت در محدوده  روستای عنبران شهرستان آستارا بامداد 
دیروز دچار حریق شد که با تلاش نیرو های یگان حفاظت، این 
آتش سوزی مهار شد. او علت وقوع آتش سوزی را وزش باد گرم و 
بی احتیاطی و خطای انسانی اعلام کرد و افزود: همچنین هزار 
مترمربع از مناطق جنگلی در منطقه  رحیم آباد بخش چابکسر 
که با تلاش ماموران  گرفت  شهرستان رودسر دیشب آتش 
یگان حفاظت، اهالی منطقه و نیرو های بسیج خاموش شد. 
سرپرست اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری گیلان با بیان 
اینکه در حال حاضر هیچ منطقه ای از عرصه های طبیعی 
گیلان دچار حریق نیست، از شهروندان و مسافران خواست تا 
حدامکان از روشن کردن آتش در مراتع و جنگل ها خودداری 
کرده و در صورت ضرورت، پیش از ترک محل از خاموش بودن 

آتش مطمئن شوند.

آذربایجان غربی سکوی پرتاب صادرات 
وزیر اقتصاد و دارایی گفت: با تدابیری که اتخاذ می شود 
آذربایجان غربی باید سکوی پرتاب صادرات کشور و ارومیه 
قبل تپنده فعالیت های اقتصادی غرب کشور باشد. احسان 
خاندوزی در نشست با فعالان اقتصادی  با بیان اینکه رفع نیاز 
فعالان اقتصادی  در دستور کار قرار دارد، افزود: فعالان اقتصادی 
استان که امر مالیات خوش حساب هستند دارای مشکل 
هستند معرفی شود تا از طریق مسیر سبز مالیاتی مشکلات شان 
حل شود.  او لزوم ارتباط بین دستگاه های اجرایی و بخش 
خصوصی، افزود: لازم است رابطه بین دستگاه های اجرایی 
و بخش خصوصی در یک نظام ضابطه مندی ایجاد شود.  
خاندوزی با اشاره به اهمیت انتخاب بهینه مکان برای سرمایه 
گذاری توسط سرمایه گذاران، گفت: اطلس سرمایه گذاری با 
هدف شناسایی مکان مناسب سرمایه گذاری به شکل نهایی 
رونمایی شد و می توانیم بر اساس این اطلس، برای ۳۱ استان 
در کوتاه ترین ممکن اطلاعات لازم مکان یابی و مزیت های 
سرمایه گذاری مناطق را در اختیار سرمایه گذاران بگذاریم. 
وزیر اقتصاد و دارایی افزود: با توجه به اینکه آذربایجان غربی 
از نظر میزان اتصال حوزه گمرکی، مثال زدنی است، گفت: امید 
است با تدابیری که اتخاذ شده شاهد باشیم  سکوی پرتاب 
صادرات کشور در این استان شکل بگیرد و ارومیه قلب تپنده 

فعالیت های اقتصادی غرب کشور باشد.

معافیت معلولین در قزوین از عوارض
در جلسه شورای شهر قزوین، موضوع معافیت افراد دارای 
معلولیت از پرداخت عوارض شهرداری بررسی شد.طبق ماده 
۱۹ قانون حمایت از معلولان، افراد دارای معلولیت از پرداخت 
هزینه های صدور پروانه ساختمانی، آماده سازی، عوارض 
نوسازی و همچنین حق انشعابات معاف هستند و طبق مصوبه 

شورا باید این قانون در شهرداری اجرایی شود.
همچنین این موضوع مطرح شد که افراد دارای معلولیت 
می توانند برای یک واحد مسکونی از این تسهیلات استفاده 

کنند.

سگ های بلاصاحب در هندیجان
تعدادی از شهروندان هندیجان در تماس با ایلنا به وجود 
و افزایش روزافزون سگ های بلاصاحب در این شهر معترض 
بودند. یکی از این شهروندان، گفت: چند روز پیش وقتی داشتم 
دخترم را به مدرسه می بردم مورد حمله  تعدادی از این سگ ها 
قرار گرفتیم که خوشبختانه با حضور رهگذران، توانستیم از گزند 
آنان در امان بمانیم. شهروند دیگری در همین خصوص گفت: 
حکایت این سگ ها دیگر عادی شده و مسئولین یا اقدامی برای 
گر هم کاری کرده اند، بی نتیجه  جمع آوری آنان نمی کنند و یا ا
بوده است. او افزود: وجود این سگ ها به خصوص در اطراف 
، همواره برای مردم مشکل ساز شده است.  بیمارستان شهر
در همین خصوص مدیر شبکه بهداشت و درمان هندیجان 
ضمن تایید این مطلب، گفت: این موضوع را بارها در جلسه  
شورای سلامت مطرح کرده ایم ولی تا کنون اقدام مثبتی توسط 
شهرداری صورت نگرفته است. شبنم علوی، افزود: متاسفانه 
روزبه روز شاهد افزایش شمار این سگ ها هستیم، مسئولین 
مربوطه هم اطلاع دارند و امیدوارم به زودی اقدامی جهت 
جمع آوری آنان صورت بگیرد.لازم به ذکر است که در سال 
۱۳۹۵ ایلنا گزارش مفصلی در همین خصوص تهیه کرده بود که 
معاون وقت شهردار هندیجان وعده بکارگیری پیمانکار جهت 
کان برای  زنده گیری سگ ها را داده بود ولی این معضل کما

شهروندان وجود دارد.

بیکاری 
بیکاری در  استان لرستان و شهرهای دیگر به مرز  بحران رسیده 
است. دولت باید اقدامی جدی در این زمینه داشته باشد. جوانان 
تمامی این شهرها  توانایی و سواد کافی  دارند اما کار ندارند. نبود 
کار هم هزار مشکل ایجاد می کند. بالاخره نرخ بیکاری چقدر است؟ 
چرا مرکز آمار ایران نرخ بیکاری را اعلام نمی کند. مگر این مرکز متولی 

اعلام آمارها نیست؟
سعیدی از لرستان

برچسب های تبلیغاتی
کثراً از سوی  برچسب های تبلیغاتی یکی از مشکلاتی است که ا
تخلیه فاضلاب روی در و دیوار مردم چسبانده می شوند. این 
برچسب ها کلاً ظاهر ورودی ساختمان را تغییر داده و آن ها را 
بسیار زشت می کنند. چرا کسانی باید بدون مجوز همچین کاری 
گر نقص از وجود قانون است باید برطرف بشود چرا مردم  بکنند؟ ا

باید چنین مزاحمت هایی را تحمل کنند؟
یک شهروند از تهران 

آرمان ملی: پیش از آغاز باید به این نکته اشاره کرد که 
گر جایی در این گزارش صحبت از اقلیت می شود، منظور  ا
که یا ممکن است بنا به هر  خانواده های متمولی هستند 
دلیلی به ویژه ارتباطات خاص یا حتی به واسطه تعلق به 
همین خانواده ها از وضعیت مالی خاص و بسیار متفاوتی 
نسبت به سایر اقشار جامعه برخوردار باشند؛ جامعه ای که 
درگیر مسائل اقتصاد دشوار است و حالا دیگر  بخشی  بیشتری 
از جامعه زیر خط فقر سقوط کرده اند تا جایی که در ایران 
طبقه متوسط هم دیگر به طبقه فرودست جامعه پیوسته و 

علنا چیزی از این طبقه بجز یک نام باقی نمانده است.
همه این ها گفته شد تا مشخص شود چه تعداد از مردم 
که درگیر تامین نیازهای روزمره خود هستند،  جامعه ای 
مجبور می شوند سایر نیازهای خود و دیگر افراد خانواده از 
ک  جمله فرزندان را هرچند ضروری و واجب به منزله خورا

روحی و روانی و فکری از سبد خانوارشان حذف کنند.
از جمله این نیازهای ضروری و حیاتی که متاسفانه به 
شکلی فاحش و البته با اجبار حذف شده اند توجه به بحث 
آموزش و نیازهای آموزشی فرزندان است. از آنجا که سیستم 
آموزش و پرورش در ایران از ضعف هایی برخوردار بوده، این 
خانواده ها هستند که می توانند با بردن فرزندان خود به 
کلاس های کمک آموزشی یا در اختیار قرار دادن ابزارها و 
امکانات کمک آموزشی نوین و به روز، سعی کنند سطح علمی 
و آموزشی فرزندان خود را لااقل در حدی نرمال و معقول نگاه 
، تنها کاری که برای تحصیل فرزندان  دارند. اما در حال حاضر
از دست شان برمی آید، ثبت نام آن ها در مدارس دولتی و 
کلاس های پرجمعیت آن است که آسیب های ریز و درشتی 
به لحاظ آموزشی، رفتاری و غیره را به دنبال داشته و حتی 
می تواند مسیر آینده و زندگی آن ها را هم تحت تاثیر قرار دهد.
همین مدارس را مقایسه کنید با مدارس خاص،  شبانه 
روزی و غیره که مقایسه شان با مدارس دولتی مقایسه ای ست 
در حد ویلایی کاخ مانند با یک خانه اجاره ای ۳0 تا 40 متری در 

جنوب شهر آن هم برای زندگی چند سر عائله! 
همین چند وقت پیش بود که آموزش و پرورش اعلام کرد 

سهم سوابق تحصیلی در کنکور سال ۱40۳ به ۵0 درصد تأثیر 
قطعی رسیده است. این خبر را محسن زارعی، رئیس مرکز 
ارزشیابی و تضمین کیفیت نظام آموزش و پرورش اعلام کرد و 
بعد از آن هم رضا مرادصحرایی، وزیر آموزش و پرورش، توضیح 
، برای پررنگ  داد که تاثیر قطعی امتحانات نهایی در کنکور

شدن تلاش دانش آموزان در دوران تحصیل است!

زندانشان مدرسه تاسیس      افرادی  که به خاطر فر
کردند!

حتما شما هم از مدارس فرهنگ که چند سال پیش با 
ذکر نامش بر زبان ها افتاد و بیشتر رسانه ای شد، چیزهایی 
شنیده اید.  سال ۹8 بود که سخنان طیبه ماهروزاده همسر 
حداد عادل)چهره سیاسی شناخته شده و تاثیرگذار در 
( در برنامه تلویزیونی »زاویه« باعث شد فعالیت این  کشور
مدارس زیر ذره بین قرار بگیرد. همان زمان، رسانه های کشور 
در گزارش هایی به امکانات مدرسه، شهریه، وضعیت داخل 
مدرسه و... نگاهی انداختند.  ممکن است کمی بیراهه برویم 
اما بد نیست به این چند جمله از صحبت های همسر حداد 
عادل در آن زمان اشاره کنیم تا مقایسه ای داشته باشیم میان 
این بچه های خاص با آن ها که زیر کپر درس می خوانند یا در 
هر مکان و جای دیگری که پیدا کنند و به کمک خیرین به 

دستشان برسد!
گفته بود: »با تاسیس مدارس غیر انتفاعی  ماهروزاده 
مدرسه ای  موسس،  عنوان  به  خودم  اما  بودم،  مخالف 
راه اندازی کردم. زیرا پسرم می خواست به رشته علوم انسانی 
برود و ما نیز به دنبال مدرسه ای بودیم که محیط آن سالم 
باشد، اما پیدا نشد چرا که مدارس برای رشته علوم انسانی، 

دانش آموزان ضعیف را جذب می کردند.« 
در آن زمان شهریه یکی از این مدارس که دخترانه بود و در 
خیابان الهیه تهران واقع شده بود از ۱۷ میلیون تومان شروع 
می شد و برای دانش آموزان کلاس های بالاتر مانند دهم، 

یازدهم و دوازدهم به ۲۵ میلیون تومان هم می رسید. 
گفته می شود فرزندان آقایان  که  همان زمان بیان شد 

، احمد  کوچک زاده، علی قاضی عسگر میرسلیم، مهدی 
کلام، محمدعلی زم و همچنین حورا صدر  توکلی، صادق زیبا

همسر سیدعلی خمینی در این مدرسه تحصیل کرده اند.
از این ها که بگذریم با توجه به اینکه چنین مدارس خاصی 
همچنان پابرجا بوده و به فعالیت خود ادامه می دهند، زمانی 
که معدل دانش آموز در کنکور تاثیری بالا پیدا می کند، آیا این 
عدالت است که همه دانش آموزان با هر نوع کیفیتی از آموزش 

در یک کفه ترازو قرار بگیرند؟

    نخبه ها به دانشگاه نمی روند!
گر سری زده باشید  به دانشگاه های دولتی در ایران ا
دانشجویانی خواهید دید از شهرها و روستاهای دورافتاده 
به دانشگاه های دولتی راه پیدا کرده اند و این نشان از آن 
دارد که یک جوان ایرانی چطور توانسته از دورافتاده ترین 
شهرستان ها و روستاها و حتی از زیر کپر یا بر بلندای کوه های 
سربه فلک کشیده ایران علیه این چنین تبعیض هایی بشورد 
کند و در عوض  کشور راه پیدا  و به بهترین دانشگاه های 
دانشگاه های پولی با کنکورهای صوری هم تقریبا در اختیار 
همان قشر متمول قرار بگیرد که البته این مورد دوم را به طور 

نسبی مطرح می کنیم و نه مطلق.
حالا اما تاثیر قطعی امتحانات نهایی مدرسه آن هم تاثیری 
۵0 درصدی این گزینه را هم از بچه های معمولی کشور گرفته. 
دانش آموزان زیادی هستند که حتی در دوران تحصیل 
ج خانواده خود را هم درمی آورند اما به هر علتی اعم  خر
آن  با  که  خود  اختصاصی  رشته  در  عمومی  اطلاعات  از 
می خواهند به دانشگاه راه پیدا کنند، یا به علت هوش بالا یا 
علاقه به رشته تحصیلی شان در کنکور با رتبه های بالا قبول 

می شوند بدون اینکه حتی یک کلاس کنکور رفته باشند.
همه این ها بار دیگر بر روال و روند  عدم نخبه پروری در 
لت دارد. روالی که علاوه بر تسریع سیر مهاجرت ها   جامعه دلا
البته برای افرادی که توانش را داشته باشند، به بها دادن به 
افرادی که می توانند شایستگی لازم را نداشته باشند و دور 

شدن مسیر کشور از توسعه و پیشرفت، صحه می گذارد.
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روی خط آرمان ملی

شنبه تعطیل نمی شود؟
بر اساس مصوبه کمیسیون اجتماعی مجلس، 
لایحه افزایش تعطیلات پایان هفته به دو روز که از 
جانب دولت به مجلس تقدیم شده بود، تصویب 
شد. در لایحه اولیه، نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی موافقت خود را با تعطیلی روز شنبه 
اعلام کردند. اما این تعطیلی با مخالفت دولت 
رئیسی روبرو شد. اخیرا نیز مجلس توپ تعیین 
روز تعطیلات را به زمین دولت انداخته است و 
در این رابطه عباس گودرزی عضو کمیسیون 
اجتماعی مجلس گفته: »تعیین روز تعطیل و 
اینکه پنجشنبه باشد یا شنبه، در اختیار و برعهده 
دولت است و ما در مجلس تنها تعطیلی دو روز 
را تصویب کردیم.« در این راستا، علی بهادری 
جهرمی سخنگوی دولت در نشست خبری 
دیروز خود در پاسخ به پرسشی درباره نظر دولت 
برای تعطیلی آخر هفته ها، گفت: این لایحه را 
دولت سال گذشته به مجلس داد که تعطیلات 
آخر هفته را به دو روز افزایش دهد. منتظریم 
تا جمع بندی مجلس انجام شود که هر آنچه 
ک عمل است اما در  قانون گذار تعیین کند، ملا
لایحه دولت پنجشنبه و جمعه تعیین شده بود.

۳ هزار آمبولانس کشور 
فرسوده اند

رئیس سازمان اورژانس کشور در یک نشست 
کمبود  خبری در پاسخ به این سوال میزان 
آمبولانس ها و برنامه سازمان اورژانس برای 
رفع کمبود ها اظهار کرد: حدود ۵۵00 دستگاه 
آمبولانس داریم، اما ۳000 دستگاه عمر بالای 
۱۵ سال دارند که فرسوده هستند و در حال 
تلاش برای جایگزینی آن ها هستیم. الان برای 
خرید ۵00 دستگاه آمبولانس جدید قرارداد 
بسته ایم و تا اواسط سال آینده ۶۲۵ دستگاه 
وارد ناوگان اورژانس می شود که بخشی از کمبود 
را برطرف می کند. جعفر میعادفر، افزود: در بحث 
تامین مالی، در برنامه هفتم توسعه بخشی 
مصوب شده که براساس آن، یک درصد از فروش 
خودرو های داخلی و وارداتی و موتورسیکلت 
برای خرید آمبولانس کنار گذاشته شود. این 
اعتبار مستمر خواهد بود و سالانه سازمان 
برنامه در اختیار اورژانس قرار می دهد. رئیس 
سازمان اورژانس کشور در پاسخ به اینکه تغییر 
لباس نیرو های عملیاتی اورژانس کشور چه 
زمانی انجام خواهد شد؟ گفت: برای نیرو های 
عملیاتی اورژانس تهران، در کنار لباس سابق، 
لباس جدیدی طراحی شده که آن را به صورت 
کرده ایم تا همکاران  آزمایشی در تهران آغاز 
داشت  نیاز  اصلاحاتی  گر  ا و  کنند  استفاده 
طراحی مجدد صورت بگیرد و سپس این تغییر 

به کل کشور تسری یابد.

استخدام زباله گردها 
رضا محمدی، مدیرعامل سازمان مدیریت 
را  زباله گرد ها  همه  ما  گفت:  تهران  پسماند 
استخدام می کنیم. برای پیمانکار هم الزام 
گذاشته ایم که باید از نیروی ایرانی استفاده 
کرده و حقوق بین ۱۲.۵ تا ۱۵ میلیون تومان با 
8 ساعت کار به این افراد حقوق پرداخت کند. 
، او اظهار کرد: زباله گرد ها  به گزارش شهرآرانیوز
تبعات اجتماعی هم دارند ما موضوعات را رصد 
کرده ایم. به عنوان نمونه ما یک نوجوان زباله گرد 
را دیدم که زباله ها را جمع می کرد و به خانه اش 
می برد وقتی به در خانه اش رفتیم دیدیم مقدار 
زیادی زباله جمع کرده و می گفت مشکل دارد 
و نان آور خانه است و بابت این زباله ماهیانه 
۱0 میلیون تومان از مافیا حقوق می گیرد در 
حالیکه ارزش زباله بالای ۱00 میلیون تومان 
بود. او  ادامه داد: ما قطعاً با مافیای زباله گردی 
برخورد می کنیم. قوه قضائیه هم در این زمینه 
ورود می کند. خیلی از بچه هایی که دست این 
مافیای زباله گردی هستند معتاد شدند و در 
ازای جمع آوری زباله به آن ها مواد می دهند 
موضوع دیگر فقط مباحث مالی نیست بلکه 
یک آسیب اجتماعی است. محمدی افزود: 
براساس آمار غیررسمی حدود 4 هزار و ۲00 تا 
4 هزار و ۷00 زباله گرد در تهران داریم و ما اعلام 
می کنیم که توانایی استخدام ۵ هزار زباله گرد 

با حقوق طرح طبقه بندی استخدام می کنیم.

افزایش ۴۶ درصدی تعرفه های 
پزشکی

ایسنا نوشت: معاون درمان وزارت بهداشت 
درباره مصوبه شورای عالی بیمه برای رشد 
تعرفه های پزشکی در سال آینده، گفت: افزایش 
4۶ درصدی تعرفه های پزشکی در واقع جبران 
که ۱۵ درصد افزایش تعرفه ها از  گذشته است؛ چرا
سال گذشته باقی مانده است. سعید کریمی در 
پاسخ به سوالی درباره تصویب رشد 4۶ درصدی 
تعرفه های پزشکی ۱40۳ در شورای عالی بیمه 
سلامت و برخی اظهارنظر ها در این باره گفت: 
کسانی که نگاه مغرضانه دارند باید بدانند که 
پایین بودن تعرفه های پزشکی به معنای دست 
که هنگامی که  بردن در جیب مردم است؛ چرا
نرخ تعرفه های پزشکی پایین باشد، بیمه ها، حق 
بیمه را پرداخت نمی کنند. معاون درمان وزارت 
بهداشت با بیان اینکه تنها یک سوم تعرفه های 
پزشکی به عنوان دستمزد محسوب می شود، 
خاطرنشان کرد: مبلغی که به عنوان دستمزد 
در نظر گرفته می شود شامل دستمزد پزشکان 
و پرستاران است. همچنین دوم سوم باقیمانده 
برای سایر موارد یعنی هزینه هتلینگ، ملزومات 

و تجهیزات و... است.

با قطعی شدن شرط معدل در کنکور؛

 تکلیف کنکوری های  تکلیف کنکوری های 
محروم از مدرسه چه می شود؟محروم از مدرسه چه می شود؟

بچه هایی که به مدرسه های خاص می روند با 

کپرنشین ها در یک کفه ترازو!

آیا شرط معدل در کنکور در این چنین شرایطی عادلانه 

است؟

پیش تر آموزش و پرورش از قطعیت سهم سوابق 

تحصیلی در کنکور سال ۱۴۰۳ به ۵۰ درصد خبر داده بود

معاون وزارت بهداشت؛

بیماری های  درباره  فرشیدی،  حسین 
گیری همچون آنفلوآنزا و کرونا اظهار  تنفسی و وا
ج نشده  کرد: شرایط از حالت نرمال خود خار
است، اما باید هر لحظه آمادگی وقوع اتفاق و یا 
شیوع بیماری را داشته باشیم. به گزارش ایسنا، 
گیر  کید بر اینکه بشخش بیماری های وا او با تا
روزانه گزارش هایی را از وضعیت بیماری ها و 
بیماران در کشور های اطراف یا کشور های 
اروپایی که به ایران تردد های زمینی و هوایی 
دارند، همچون ترکیه ارائه می دهند، گفت: 
بیماری هایی  گر  ا گزارش ها  این  اساس  بر 
که خطر انتقال آن به  وجود داشته باشد 

کشور با تردد ها وجود داشته باشد، حتما 
کرد.  از قبل می توان تمهیداتی پیش بینی 
معاون بهداشت وزارت بهداشت، درمان و 
کید بر اینکه نباید نسبت  آموزش پزشکی با تا
به بیماری ها در مردم دلهره ای ایجاد شود 
گفت: وضعیت بروز بیماری های آنفلوآنزا و کرونا 
در کشور به گونه ای نیست که به مردم اخطار 
کن از ماسک استفاده  دهیم حتما در تمام اما
کن خودداری  کنند یا از حضور در برخی اما

کنند. او همچنین ضمن اشاره بر عدم جریان 
 ، کشور شرایط حاد شیوع این بیماری در 
درباره وضعیت دسترسی به دارو های مرتبط با 
بیماری های فصل سرما گفت: در شرایط فعلی 
نسبت به سال گذشته که کمبود سرم داشتیم، 
وضعیت سرم و آنتی بیوتیک ها مناسب است. 
در بیمارستان ها نیز برای تامین سرم و 
آنتی بیوتیک ها مشکلی نداریم. فرشیدی برای 
جلوگیری از شیوع خارج از کنترل بیماری های 

گیر و تنفسی توصیه کرد: افرادی که یک سال  وا
کسن آنفلوآنزای آن ها گذشته  از آخرین تزریق وا
که درتمام  کسن آنفلوآنزا را  است، حتما وا
داروخانه ها در دسترس است، تزریق کنند. در 
کن شلوغ به دلیل اینکه امکان آنالیز افراد  اما
بیمار وجود ندارد نیز از ماسک استفاده کنند. 
او همچنین گفت: در صورتی که افراد علایم 
بیماری را دارند لازم است از حضور در جمعیت 
بپرهیزند. پس از 48 ساعت بسیاری از علائم 
اصلی بیماری که موجب گسترش و انتقال 
می شود، از بین می روند و می توانند به زندگی 

عادی خود ادامه دهند.

آنفلوآنزا در کشور شرایط بحرانی ندارد

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی خبر داد: 

گذاری پرسپولیس به تامین اجتماعی  مخالفت  با وا
نحوه  درباره  اجتماعی  تامین  سازمان  مدیرعامل 
گذاری های صورت گرفته زیر نظر سازمان خصوصی سازی  وا
انباشته اش  از دولت به این سازمان بابت بدهی های 
که تشکل های  این درحالی ست  ارائه داد.  توضیحاتی 
گذار شده و ارزش  بازنشستگی نسبت به مبلغ سهام های وا
آن این انتقاد را وارد می دانند که فقط ۵0 همت از ۷0 همت 
وعده داده شده توسط دولت به سازمان تامین اجتماعی 
پرداخت شده است. ازسوی دیگر  همواره نگرانی هایی 
حق الناس  عنوان  به  رفاه  بانک  گذاری  وا به  نسبت 
بیمه شدگان تامین اجتماعی وجود داشته و هنوز این 
نگرانی برطرف نشده است.  میرهاشم موسوی در پاسخ به 
گذاری های صورت گرفته به  سوال ایلنا پیرامون اینکه »آیا وا
میزان همان ۷0 هزار میلیارد تومان بوده که در مجلس به 
گذاری این ۷0 هزار  تصویب رسیده است؟« گفت: درباره وا
میلیارد تومان اموال و دارایی های دولت به سازمان تامین 
اجتماعی باید بگوییم تا زمانی که قیمت مشخص نشود، 
نمی توانیم قضاوتی بکنیم که آیا به میزان همین ارزش ادعا 

 . گذار شده است یا خیر شده اموال و سهام شرکت وا
او افزود: برای سهام شرکت کشتیرانی که در شیوه اولیه 
حسابرسی قیمت گذاری شده بود، ارزشی به قیمت ۳۵ هزار 
میلیارد تومان محاسبه شد. ما جلسات مکرری را با سازمان 
خصوصی سازی برای تدقیق قیمت این مجموعه داشتیم 
تا قیمت واقعی تری بدست آید و در نهایت به عدد ۲۵ هزار 
میلیارد تومان رسیدیم. به همین علت نمی توان از پیش 
گذار شده چه ارزشی دارند و  قضاوت کرد که دارایی های وا
شاید مقداری بیشتر یا کمتر باشند و بابت هرکدام باید در 
بحث با سازمان خصوصی سازی به قیمت واقعی برسیم 

گذار شده ۷0 یا ۵0 همت  تا مشخص شود ارزش اموال وا
( بوده است. باید تا زمان استخراج صحیح قیمت  )یا کمتر
گذار شده، صبر کرد و سپس مبالغ نهایی را  دارایی های وا
کید بر اینکه سازمان تامین اجتماعی؛  جمع زد.  موسوی با تا
کرمانشاه و پالایشگاه نفت  سهام شرکت های پالایشگاه 
گذاری ها دریافت کرده است،  شازند را نیز در این سری از وا
گذاری شرکت دیگری نیز در دستور کار است و  گفت: البته وا
گذاری ها، آیا  به ما پیشنهاد شده است و باید ببینیم این وا
؟  ۷0 هزار میلیارد تومان وعده داده شده را پر می کند یا خیر
گذاری های طبق بودجه، به صورت  ضمن اینکه این وا
گر امسال موفق نشویم این مبلغ دارایی را  سنواتی است و ا
گذاری جا خواهیم ماند و دیگر  از دولت بگیریم، از قافله  وا
در آن طرف سال نخواهیم توانست مبلغی بابت باقیمانده  
گذاری با پرونده  بودجه  بدهی امسال بگیریم. پرونده  وا

گذاری به سال بعد موکول نمی شود.  بسته می شود و وا
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه »تمام 

که سودده  که اموالی  تلاش مدیران سازمان این است 
هستند و آنهم به قیمتِ مناسب براساس همان چیزی که 
مصوب شده از دولت گرفته شود« گفت: در رابطه با این 
مطلب که دولت می خواهد باقیمانده  بدهی امسال خود را 
گذاری باشگاه پرسپولیس به تامین اجتماعی پر کند،  با وا
فعلا هیچ صحبتی با ما نشده است. البته دولت بحثی درباره 
گذاری این باشگاه به مجموعه شستا و بانک رفاه کارگران  وا
مطرح کرد که ما از نظر فنی دیدگاه خود را اعلام و بیان کردیم 
گذاری این مجموعه به لحاظ فنی و اقتصادی  که از نظر ما؛ وا

مطلوب نیست و مخالفت خود را فعلا اعلام کرده ایم. 
او درباره بحث مالکیت بانک رفاه نیز گفت: در بحث بانک 
رفاه طبق مصوبه مجلس؛ مالک بانک رفاه مجموعه سازمان 
تامین اجتماعی است. بحث ما از ابتدا این بود که این 
مجموعه، یک مجموعه بخش خصوصی نیست بلکه یک 
بانک حکمرانی در حوزه تامین اجتماعی ست که متعلق به 

آحاد بیمه شدگان 4۶ میلیونی ما است. 
اجتماعی  تامین  سازمان  اقدامات  درباره  موسوی 
گذاری آن گفت: ما  برای حفظ بانک رفاه و جلوگیری از وا
در مجموعه سازمان تامین اجتماعی تلاش، مکاتبات و 
جلسات بسیاری داشته ایم. حتی با سران سه قوه نیز این 
موضوع را مطرح کرده ایم. یعنی تمامی راه های قانونی را طی 
کرده ایم. اما درنهایت نگاهی که ما در این رابطه داشته ایم 
فعلا مسموع واقع نشده و فرصت قانونی داده شد تا درباره  
گذاری ۶۷ درصد سهام بانک رفاه اقدام شود. از همین  وا
رو ما نیز راهی جز اجرای قانون نداشتیم. به همین دلیل 
در هیات مدیره و هیات امنای سازمان بحث قیمت گذاری 

سهام بانک مطرح و تصویب شد. 


